



EDITORIAL

## Pukanon ang halimaw nga si Duterte

**M**alabwan na sa rehimeng Duterte ang tanang nangaging reaksyunaryong rehimen sa hisgutanang sa korapsyon, pagpangabuso, pagpanumpo ug pagluib sulod lamang sa upat ka tuig. Ilalum sa iyang tiranikong paghari, naghakop og sobra-sobrang bahandi ug gahum ang halimaw nga si Duterte, lakip na ang iyang mga alipures nga burukratang kapitalista ug burgesyang komprador ug ilang mga langyawng imperyalistang amo.

Samtang nagpakatagbaw ang mga naghari, nalunod sa sobra-sobrang kapit-os ug pag-antus ang katawhang Pilipino. Sukad 2016, padayon nga misagayad ang pangina-buhian sa katawhan—sa mga mamumuo, mag-uuma, semiproletaryado, petiburges ug nasud-nong-burgesya. Kalisud ug pagpa-antus ang dala sa mga palisiyang dikta sa langyawng dagkung kapitalista ug bangko. Pinakamakaluluoy ang kahimtang sa masang anakpawis. Ginaparalisa sila sa malukpanong disempleyo, ubos nga suhulan ug kita, kawalay yuta, nagasirit nga presyo sa mga palaliton, pabug-at nga buhis, kawalay puloy-anan, sa-

kit ug nagkadunot nga panglawas ug katilingbanong serbisyo.

Naghakop og bahandi ang pipila samtang nakahapa ug dili makatindog sa kaugalingong tiil ang ekonomiya sa Pilipinas. Samtang gilunod ang katawhan sa dagat sa langyawng pautang, misulbong usab ang gikawkaw nga tubo sa mga burgesyang kumprador ug dakung langyawng kapitalista. Dili matagbaw ang mga tighuthot ug tigkawkaw sa natural nga bahandi ug kusog sa Pilipinas; samtang nagniwang ang nasud nga atrasado sa produksyong agrikultural ug walay mga gikina-hanglang mga industriya.

Labaw nga nawad-an og nasud-

nong kaugalingnan sa Pilipinas tungod sa pagtahan sa mga katungod sa nasud atubangan sa nagkagrabeng pagpangawkaw ug panagbanging militar sa magkaribal nga imperyalistang US ug China. Bugti sa pipila ka bilyong dolyar nga gisaad nga pautang, suhol, ug personal ug pulitikanhong pabor, gisurender ni Duterte ang teritoryo sa Pilipinas sa dagat ug yuta, gipasagdan ang China nga gun-ubon ang bahandi sa kadagatan, ug hikawan og pangisdaanan ang mangingisdang Pilipino. Bugti sa padayon nga suportang militar ug pulitika sa US, gitapos ni Duterte ang hisgutanang pangkali-naw ug nangandoy nga puuhon ang rebolusyonaryong kalihukan. Gibawi niya ang mini nga hulgang ibasura ang Visiting Forces Agreement ug padayon nga ginasdang ang kontra-katawhang kampanya sa "kontra-insurhensiya."

Ibabaw sa katawhang naglisud, nakalingkod sa trono si Duterteng

halimaw. Ilalum sa upat ka tuig nga paghari, nilabusaw ang Pilipinas sa krimen ug korapsyon sa mga nagharing burukratang kapitalista. Gibulsa ang pondo sa katawhan ug gipangwartahan ang mga kontrata sa imprastruktura. Gipaburan ang mga negosyong kabalo "makigduyog" samtang gipig-ot ang mga nagadumiling moyukbo sa iyang hiwi nga gahum. Gipalibutan niya ang kaugalingon sa mga gibusog nga upisyal sa militar aron panalipdan siya batok sa iyang karibal.

Sa niaging upat ka tuig, gidaut ang katawhan sa walay puas nga teroristang gyera batok sa dinaugdaug ug naglisud. Napuloan ka libo ang gipatay sa mini nga "gyera sa droga" aron paluhuron ug pasundon ang mga sindikato. Napuloan ka libo ang nabiktima sa pagguba ug okupasyong militar sa Marawi City ug nagapadayon nga gyera batok sa katawhang Moro. Wala og tuo nga kabangis, pagpamatay, dinaghang pagpanghadlok, pagpanglinlang, ug pagsupo sa demokratikong katungod ang dala sa gyera batok sa katawhan sa takuban sa anti-komu-

nismo. Sunud-sunod nga gipatuman ang balaod militar sa Mindanao, Memorandum Order 32 ug Executive Order 70 aron ipahamtang sa tibuok katawhan ang pagharing militar.

Sa pagpirma sa "Anti-Terror Law," nakapatong karon sa iyang ulo ang korona sa naghari-haring diktador. Gunit niya karon ang balaod nga nagahatag kaniya og gahum nga gamiton ang tibuok bangis sa terorismo sa estado aron hadlukon, sumpuon o pukanon ang kin-samang kritiko o kalaban. Pinaagi sa maong balaod, giangkong ni Duterte ang mga gahum lapas sa gitakda sa konstitusyong 1987. Ginayatakan sa maong balaod ang mga batakong sibil ug pulitikanong katungod.

Nagkapuliki karon si Duterte sa iyang iskema sa pagtukod sa usa ka pasistang diktadurya samtang ang nakasinati sa pandemyang Covid-19 ang tibuok katawhan. Ang palyadong militaristang tubag sa iyang gubyerno sa hulga sa pangpublikong panglawas nagresulta sa padayon ug nagkapaspas pang pagkuyanap sa bayrus sa tibuok nasud. Human

ang langan nga pagresolba, pakyas nga pagpangandam ug pagpalig-on sa sistemang panglawas, gipahamtang ni Duterte ang militaristang lockdown para kontrolon ang tibuok populasyon isip nag-unang solusyon sa pandemya ug isip pagpangandam sa mga pagpahugot ilalum sa bagong pasistang kahimtang.





Gisayang niya ang sakripisyo ug pag-antus sa katawhan tungod kay wala man usab siyay gihimong lakang aron ipadayon ang mass testing ug malukpanong contact-tracing, pakusgon ang mga laboratoryo ug libreng pagtambal sa mga nagkasakit og Covid-19. Gikurakot na hinuon niya ang binilyong piso sa maanomalyang pagpalit sa mga gamit, gipagutman ang katawhan, ug giguba ang ilang mga panginabuhian. Tin-aw kaayo karon karon sa katawhan, si Duterte ang numero unong hulga sa ilang panglawas ug kaluwasan taliwala sa pandemya.

Atubangan sa malukpanong pag-antus ug pagpig-ot, nanglapaw ang kasuko sa tibuok katawhan kang Duterte. Grabe ang ilang pagtinguhang puuhon ang halimaw ug tapuson ang iyang hiwi nga paghari. Determinado silang tapuson ang paghari ni Duterte sa labing daling panahon ug papanubagon siya sa tanan niyang krimen batok sa katawhan.

Humana ang panahon sa pag-agwanta ug paghilumhilum. Gipatigbabawan na sa katawhan ang kahadlok ug gitigum ang ilang determinasyon aron hiniusang molihok ug mosukol. Nahimong mas maisugon sila sa pagpamahayag ug pagduso sa ilang panawagang palagputon si Duterte. Lapad nga hanay karon sa lain-laing mga demokratikong pwersa ang nagkapit-bisig batok sa iyang tiranya. Samtang labaw nga nagkadaku ang ginatigum nga gahum ug bahandi sa halimaw, labaw siyang nahimulag sa katawhan. Bangis man ug gamhanan, walay ikasukol ang halimaw sa kusog sa nagkahiusang katawhan.

Ginaawhag sa Partido ang tanang demokratikong hut-ong, sek-

"Pukanon....," sundi sa panid 3

 <p>Bolyum LI Ihap 13   Hulyo 7, 2020</p> <p>Ang <i>Ang Bayan</i> ginapagawas sa pinulongang Pilipino, Bisaya, Iloco, Hiligaynon, Waray ug Ingles. Nagadawat ang <i>Ang Bayan</i> og mga kontribusyon sa porma sa mga artikulo ug balita. Ginaawhag usab ang mga tigbasa nga magpadangat og mga puna ug rekomendasyon sa pagpalambo sa atong mantalaan.</p> <p>  <a href="https://www.instagram.com/prwcnewsroom">instagram.com/prwcnewsroom</a>   <a href="https://twitter.com/prwc_info">@prwc_info</a>   <a href="mailto:cppinformationbureau@gmail.com">cppinformationbureau@gmail.com</a> </p>	<h2 style="text-align: center;">Unod</h2> <p><b>Editorial:</b> Pukanon ang halimaw nga si Duterte 1</p> <p>IATF, palpak sa pagsumpo sa Covid-19 4</p> <p>"Aktibista, dili terorista" 5</p> <p>31 ka raliyista, giaresto 5</p> <p>Bag-ong balhin nga batalyon, giatake 5</p> <p>Pagbansay-militar sa Samar 6</p> <p>Pagtinabangay taliwala sa pandemya 6</p> <p>8 ka mag-uuma, gipatay sulod sa 8 ka adlaw 7</p> <p>Upisyal sa UN, supak sa Terror Bill 7</p> <p>Inahan ug puya, gibalik sa presohan 7</p> <p>Taho sa mga paglapas sa katungod 8</p> <p>Nakapokus nga operasyong militar sa Leyte 8</p> <p>Brutalidad sa Caraga, mas mograbe 9</p> <p>Kasaysayan sa pagkaulipon sa mga Itum 9</p> <p>Pagpanghulhog og gyera sa SCS 10</p> <p>Parangal kang Comrade Zia 10</p> <p>10,000 ka nagtapok sa base sa CPI-Maoist 10</p> <p>Pasidungog kang Kasamang Jaime Soledad 10</p>
<p>Ang <i>Ang Bayan</i> ginamantala duha ka hugna matag bulan sa Komite Sentral sa Partido Komunista ng Pilipinas</p>	

"Pukanon..." gikan sa panid 2

tor ug grupo nga mobarog, mag-or-ganisa ug hugpungon ang lapad nga panaghiusa aron subsub nga ipakig-bisog ang ilang mga katungod, ba-tukan ang terorismo sa estado, ko-rapsyon, pagpaantus ug pagluib sa rehimeng Duterte sa katawhan. Ki-nahanglan silang maglunsad og di-nagkung martsa ug rali sa kadala-nan ug ipatuman ang lain-laing por-ma sa pagsukol aron hugpungon ang kusog sa katawhan ug ang gahum nga usabon ang dagan sa kasaysa-yan.

Atubangan sa nagkagrabeng te-rorismo sa reaksyunaryong estado, kinahanglang subsub nga panalip-dan sa Bagong Hukbong Bayan (BHB) ang katawhan batok sa tero-ristang atake sa ilang mga katu-ngod. Samtang padayon nga gina-hatagag-prayoridad sa BHB ang pagpanghatag og panglawas ug pang-ekonomiyang serbisyo sa ka-tawhan atubangan sa pandemyang Covid-19, kinahanglang tubagon sa mga yunit niini ang pagtinguha sa katawhan alang sa hustisya ug silu-tan ang mga pasistang terorista ug

pabayaron sila sa ilang mga krimen batok sa katawhan.

Ang walay katugbang nga pag-antus sa katawhan ilalum sa rehi-meng Duterte salamin sa milungtad nga krisis sa dunot nga sistema sa Pilipinas. Ginaduso niini ang pangi-nahanglang iasdang ang nasudnon-demokratikong rebolusyon aron ta-puson ang nagnana nga sistemang semikolonyal ug semipyudal, kab-u-ton ang nasudnong kalingkawasan ug demokrasya sa katawhan, ug tu-kuron ang gawasnon, progresibo ug lambo nga kaugmaon. AB



Pipila ka tataw nga anti-demokratiko

ug anti-katawhang kinaiya ug probisyon sa:

## Anti-Terror Act of 2020

Lapad ug dili klaro nga kahulugan sa terorismo. Matud sa balaod, tero-rismo ang "hadlukon ang publiko," "mamugna og kahadlok", "hulhugan ang gubyerno o impluwensyahan kini gamit ang kahadlok" o "seryosong pagtay-og o pagguba sa batakang istruktura sa katilingban, ekonomiya ug katilingban" ug uban pa.

Ang mapamatud-ang sal-an sa terorismo pagahukman og tibuok -kinabuhi nga pagkabilanggo nga walay benepisyo sa *parole*.

### Lakip sa "terorismo" ang unsamang gim-buhaton, nahimo na o bisan ginaplano pa lang:

Unsamang gimbuhaton nga "adunay laraw nga mo-patay o mangdaut sa kinsaman," "moguba sa pasili-dad pangpubliko o ari-ariang pribado" o "mangguba sa kritikal nga imprastruktura." (tibuok-kinabuhi)

"Pagpanghulga nga moghimo og terorismo" (12 ka tuig)

"Pagplano, pagbansay, pagpangandam o pag-hatag-dalan sa terorismo" lakip ang pagpa-ngandam og dokumento."

"Pakigkunsabo nga maghimo og terorismo" (ti-buok-kinabuhi)

"Pagsugyot nga maghimo og terorismo" (12 taon)

"Pagpanghulhog nga maghimo og terorismo" sa porma sa pag-istorya, pagsulat o pagdrowing (12 taon)

SEKSYON 25

paghatag og awtoridad ang pagatuku-rong Anti-Terrorism Council nga mag-deklara kung unsa ug kinsang mga in-dibidwal, organisasyon o asosasyon, lokal o langyaw, ang "terorista" ug ang pag-*freeze* sa ilang mga kabtangan, nga walay pagtugot o prosesong hudi-syal.

SEKSYON 29

pag-aresto sa mga indibidwal nga gi-nasuspetsahan pa lamang nga mohimo og mga "krimen sa terorismo," nga wa-lay mandamyento. Ginadeklara usab sa maong probisyon ang pagpalugway sa detensyon nga walay mando sa usa ka huwes, ug walay kasong gipasaka sa korte, gikan sa kanhing maksimum nga 36 oras nga gitakda sa Batakang Balaod molungtad og 14 hangtud 24 ka adlaw nga pagbimbin sa usa ka suspet-sado.

# IATF, palpak sa pagsumpo sa Covid-19

Layo pa ang Pilipinas sa pagsumpo sa pandemyang Covid-19 human ang halos upat ka bulan ilalum sa Bayanihan To Heal as One o Bayanihan Act. Gasaka pa gihapon ang ihap sa mga nagpositibo sa bayrus. Niadtong Hulyo 6, kapin 46,000 na ang adunay sakit nga Covid-19 sa nasud. Wala pa nalakip dinhi ang ginasulting 8,000 ka kaso nga nagpositibo apan naghulat sa kumpirmasyon gikan sa Department of Health.

Palpak si Duterte ug iyang mga heneral sa Inter-Agency Task Force for Emerging Infectious Diseases (IATF-EID) nga pugngan ang pagkaylap sa bayrus. Bunging-bunging, dagha'g sayop, atrasado, ug sa ingon, walay pulos sa pagmapa sa pandemya ang ginapakaylap niining mga datos. Limitado pa gihapon ang ginahimo nining testing (14,000/adlaw, wala pa sa katunga sa gisaad nga 30,000/adlaw sa katapusan sa Mayo.) Langan pa gihapon ang ginapahigayon niining *contact tracing*. Dugang pulis ug mga sundalo ang tubag ni Duterte sa pagsaka sa ihap sa mga natakdan sa Cebu, imbes nga dugang pondo ug mamumuong medikal.

Grabe pa, gipakuyanap sa IATF ang bayrus sa mga prubinsya dihang ora-orada niining gipauli ang mga naistranded sa Metro Manila nga walay husto o grabe ka dugang nga paggawas sa resulta sa pag-eksamen aron masiguro nga dili nila dala ang bayrus. Wala usay gihimo ang IATF aron iandam ang mga ospital ug pasilidad pangkwarantina nga mosalo kanila sa mga prubinsya. Niadtong Hulyo, mitumaw ang walo ka bag-ong "hotspot" sa bayrus nga dala sa mga miuligikan sa Metro Manila ug Cebu.

Hangtud karon, kulang pa gihapon kaayo ang ayuda sa mga nawad-an og trabaho sa *lockdown*. Sa halos P3 trilyong giako ug giutang ni Duterte gamit ang Bayanihan, 31.5 milyong pamilya pa lang ang nahatagan sa unang

serye sa ayuda niadtong Hunyo 29.

Anaa sa P186 bilyon pa lamang sa P272 bilyon ang nahatag sa mga lokal nga guberno. Samtang wala pa sa katunga o P14 bilyon sa P30 bilyong pondo ang gigamit niini sa badyet panglawas. Anaa sa 3.1 milyong mamumuo lamang ang nahatagan sa ayuda, bisan og kapin pito ka milyon ang nawad-an sa trabaho, temporaryo ug permanente, tungod sa *lockdown*. Sa sarbey niadtong Mayo, moabot sa 5.4% sa mga mamumuo o 4.1 milyon ang naistranded sa lain-laing bahin sa nasud. Pinakadaghan dinhi ang sa Metro Manila (490,000). Daghan kanila ang nag-antus tungod sa pausab-usab ug arbitraryong mga palisiya sa IATF sa pagbyahe. Ginaagwanta nila ang kahimtang nga wala silay kwarta, walay nadawat nga ayuda, walay mapuy-an, walay makaon ug walay posibilidad sa matrabahoan o mapanginabuhian.

Nakapailalum pa gihapon sa lain-laing ang-ang sa *lockdown* ang nasud. Ang Pilipinas ang adunay pinakadugay ug pinakabangis nga *lockdown* sa tibuok kalibutan. Padayon ang restriksyon sa katawhan apan luag usab pabor sa ilang negosyo, ahensya ug sektor.

Limitado pa gihapon sa mga mamumuo ang "e-

sensyal nga mga negosyo ug serbisyo" ang ginatugutang mogawas sa tanang tipo sa "kwarantina." Gisiguro niini ang padayon nga operasyon sa langyawng mga negosyo sa BPO, pasugalan, konstruksyon, manupaktura ug dagkung mall.

Limitado pa gihapon ang pangpublikong transportasyon bisan daghan na ang gipabalik sa trabaho. Niining Hulyo, walo lang sa matag 100 ka tradisyunal nga dyip sa Metro Manila ang gitugutang mopasada bisan og mas luwas ang maong mga dyip kumpara sa mga bus, *van* ug "modernong" dyip nga nakakulob ug sa ingon mas daku ang posibilidad sa pagkuyanap sa bayrus sa mga pasahero.

Arbitraryong ginapreso pa gihapon sa ilang mga balay ang mga kabatan-onang 21-anyos paubos. Mayorya sila sa 30 ka milyong gihikawan sa katungod sa edukasyon ug trabaho nga bunga sa pausab-usab ug kontra-kabus nga plano sa edukasyon ug pag-abli sa mga eskwelahan.

Sukad Marso 7 hangtud Mayo 31, mikabat na sa 188,348 ang gidakop sa mga pulis tungod sa mga "paglapas sa kwarantina." Kapin 57,700 ang gिकासuhan ug 23,377 ang gipabayad og multa.

Gikwestyon usab sa pipila ka mga abugado ang ligalidad sa *lockdown*, ilabina sa mga restriksyon niini sa negosyo, byahe ug lihok sa katawhan. Matud nila, suk-wahi sa ginatakda sa konstitusyong 1987 ang pagpahamtang sa maong pagbawal. Sayop ang maong pagnaghap nga nahisukip kini sa Bayanihan tungod kay walay ingon niining partikular nga mga probisyon sa balaod. Labaw nga nawad-an og ligal nga basehan ang mga restriksyon sa byahe, pagnagtapok ug *curfew* human mawad-an og katumanan ang Bayanihan Act niadtong Hunyo 24.



## "Aktibista, dili terorista"

**N**agtapok ang 1,500 aktibista sa University of the Philippines sa Diliman, Quezon City niadtong Hulyo 4, usa ka adlaw human gipirmahan ni Rodrigo Duterte ang Republic Act 11479 o ang "balaod kontra-terorismo." Gipangunahan sa Movement Against Tyranny ug Bagong Alyansang Makabayan ang protesta, kauban ang lain-laing organisasyong nasudnon-demokratiko.

Nakighiusa sa mga raliyista ang uban pang mga grupong misupak sa balaod, lakip ang mga lider sa tradisyunal nga oposisyon. Nagpahigayon usab sa mga protesta sa Bacolod City, Cavite, Laguna, Cagayan, mga Pilipino sa Hong Kong, ug bisan atubangan sa Philippine Embassy sa Washington DC, US.

Gipirmahan ni Duterte ang sugyot balaodnon luyo sa malukpanong pagbabag sa katawhan.

Lambigit niini, nagsumite na og

upat ka petisyon sa Korte Suprema ang mga progresibong magbabalaod, abugado ug akademiko aron ibasura ang maong balaod. Nakatakdang mapatuman ang maong balaod sa Hulyo 19.

Nagprotesta usab ang mga tawong-midya niadtong Hulyo 3 sa Quezon City isip suporta sa panawagang ibalik sa ere ang ABS-CBN. Midiretso sa opisina sa Commission on Human Rights (CHR) ang mga raliyista. Nakatakdang magpagula og desisyon ang Kongreso kalabot

sa pagpalugway sa prangkisa sa kumpanya sa Hulyo 7.

Ayha niini, nagprotesta usab ang Kilusang Mayo Uno sa CHR sa okasyon sa ika-upat ka tuig ni Duterte niadtong Hunyo 30. Mihigda sila sa atubangan sa opisina isip simbolo sa pagkamatay sa batakang mga katungod ug panginabuhian ilalum sa rehimen. Gibatbat usab sa Kilusang Magbubukid ng Pilipinas ang Department of Agriculture sa Quezon City aron ipadayag ang kasuko sa kainutilan sa ahensya sa pagtabang sa mga mag-uuma. Gibatikos usab nila ang korapsyon sa ahensya, sa porma sa sobra-sobrang pagpresyo sa abono nga gipanghatag isip ayuda panahon sa pandemya. AB

## Bag-ong gibalhin nga mga batalyon, giatake

**N**apatigbabawan sa Bagong Hukbong Bayan (BHB)-Eastern Samar (Sergio Lobina Command) ang atake sa bag-ong gibalhin nga 78th IB sa Barangay Balingasag, Oras niadtong Hunyo 26. Nasakmit sa mga Pulang manggugubat gikan sa mga sundalo niini ang duha ka ripleng R4 sa engkwentro. Ginakumpirma pa ang taho nga dili moubos sa 10 ka sundalo ang napatay sa panagsangka. Naggikan sa Leyte ang maong batalyon.

Giisnayp usab sa BHB-Western Samar (Arnulfo Ortiz Command) ang 19th IB sa Sityo Galutan, Hagbay, San Jose de Buan niadtong Hulyo 1. Bag-ong gibalhin usab ang 19th IB gikan sa North Cotabato. Gitawag og "masaker batalyon" ang maong yunit niadtong panahon sa rehimen Arroyo tungod sa gigrabehon sa mga paglapas niini sa katungod-tawo. Una na kining nagsabwag og terror sa Leyte. Lakip sa mga krimen niini ang masaker sa walo ka mag-uuma sa Palo ug masaker sa Kana nga kung asa gipatay ang siyentistang si Prof. Leonard Co.

Gipabuthan usab sa BHB-Albay ang mga tropa sa pulis nga nag-operasyon sa Barangay San Isidro, Jovellar niadtong Hunyo 23 sa kaadlawon. Tubag kini sa BHB sa nagkaigting nga atakeng ala-SEMPO sa Joint Task Force Bicolandia. Usa ka pulis

ang napatay samtang tulo ang samaron. Niadtong Hulyo 2, gipabuthan sa BHB-Sorsogon ang kampo sa 31st IB sa Sityo Cabugaan, Barangay San Isidro, Bulan, Sorsogon.

Sa Negros Occidental, patay sa pagpangambus sa BHB ang usa ka elemento sa 62nd IB sa Sityo Compound, Barangay Luz, Guihulngan City niadtong Hulyo 2, ala-5 sa hapon. Nakumpiska gikan kaniya ang usa ka kalibre .45 nga pistola. Nagoperasyon sila sa mga baryo sa Central Negros nga gidudahang nagsuporta sa BHB sa takuban sa Community Support Program (CSP).

Sa Antique, gipabusikaran sa BHB-Antique ang tropa sa 61st IB nga sakay sa duha ka sakyang pangmilitar sa Barangay Igbagacay, Hamtic niadtong hatungang gabii sa Hulyo 2. Upat ang napatay ug duha ang nasamdan sa mga sundalo. AB

## 31 raliyista, giaresto

TRENTAY UNO KA raliyista ang giaresto sa duha ka magkabulag nga insidente niining nangaging mga semana. Gilunsad ang mga protesta aron babagan ang balaod sa terorismo ni Duterte.

Bangis nga giaresto sa mga pulis ang 20 ka LGBT (lesbyana, bakla, bisekswal ug transgender) ug ilang mga tigsuporta nga nagprotesta sa tiilan sa Mendiola sa Maynila niadtong Hunyo 26 isip pagdumdum sa Pride Month. Gipangunahan sa organisasyong Bahaghari ang nagprotesta sa mga LGBT batok sa tiranya sa rehimen Duterte. Arbitraryong giditine ang mga biktima sulod sa upat ka adlaw.

Niadtong Hulyo 4, gidakop usab ang 11 ka aktibista sa Cabuyao, Laguna nga nagprotesta usa ka adlaw human gipirmahan ni Rodrigo Duterte ang Anti-Terror Law. Humana ang ilang protesta dihang giharang ug giaresto sila sa giusang pwersa sa 2nd ID nga naka-full battle gear ug mga pulis sa Cabuyao. Gidala sila sa presinto ug tulo ka adlaw nga gipriso.

## 50 ka milisya, nakahuman sa pagbansay-militar sa Samar

**N**akahuman sa Bata kang Kurso sa Pulitiko-Militar ang 50 ka myembro sa milisyang bayan sa usa ka natarang gerilya sa Samar niadtong Abril. Mayorya sila sa 82 ka treyni nga mikuha sa kurso. Ang 32 mga regular nga Pulang manggugubat.

Gikan sa lima ka baryo ang maong mga myembro sa milisyang bayan nga nagbansay sulod sa pito ka adlaw. Unom ka instruktur ang naghatag sa kurso. Sa pagtinabangay sa mga instruktur ug estudyante ug sa tabang sa duol nga tsapter sa Kabataang Makabayan, luwas nga

nalunsad ang pagbansay-militar.

Sa gipahigayong pag-ases sa pagbansay, daghang treyni ang nakitaan og potensyal nga mahimong kadre-militar. Nakita ang determinasyon sa katawhan nga iasadang ang gubat sa katawhan sa gidak-on sa ihap sa mga milisyang misalmot sa

pagbansay. Ingon man, adunay nakitang pipila ka kahuyangan sa mga treyni sa pagpatuman sa mga drill ug pipila ka paglugak sa mga palisiya.

Hugot ang pagtinabangay sa mga instruktur. Sama sa unsamang pagtuon, napatigbabawan nila ang mga kahuyangan pinaagi sa pag-ases matag adlaw samtang ginaandam ang mga tun-anan. Lakip sa paningkamot nila nga ginamaster ang panaghiusa sa paghatg og mga kumand panahon sa ehersisyo ug mga pagbansay.

Kabahin ang pagbansay sa paningkamot sa kumand sa operasyon sa Bagong Hukbong Bayan sa rehiyon nga ipataas ang katakus sa mga Pulang manggugubat sa gyera, pareho ang mga pultaymer ug partaymer. Pagpangandam kini sa paglunsad sa mas subsub nga taktikal nga opensiba isip tubag sa nagkagrabeng kontra-rebolusyonaryong gyera sa rehimeng Duterte. **AB**



## Nagkatinabangay ang masa sa pag-atubang sa kalisud ug pandemya

**D**aku ang epekto sa mga mag-uuma sa arbitraryong pagpahugot sa paglihok nga gimando ni Duterte sa ngalan sa pagsumpo sa Covid-19. Lakip sa mga apektado ang mga mag-uuma sa Bicol nga wala pa nakabawi gikan sa kadaut nga gibunga sa bagyong Tisoy niadtong niaging tuig. Aron makasugakod, ginalunsad sa mga rebolusyonaryong organisasyon sa mag-uuma dinhi ang lain-lain inisyatiba sa tagsa-tagsa nila ka mga barangay.

Katimbayayong ang mga yunit sa Bagong Hukbong Bayan, gipakusog sa mga mag-uuma sa Barangay Kawayan ang mga "grutul" o grupong tulungan sa produksyon. Tungod sa restriksyon, wala dayon nila nabaligya ang ilang produkto ug kung makalusot man, hilabihan kaubos pa sa presyo. Mikabat lamang sa P600 ang uga nga humay ug ang bugas anaa sa ₱1,500 matag sako. Aron makasugakod sa hinanali nga mga panginahanglan, nagtanum og mga utanon ang mga grupo nga paspas nilang mapatubo ug mapahimuslan. Ang sobrang ani sa mga *grutul* gihatag sa

ilang mga silingan.

Sa Barangay Narra, nagorganisa ang sangay sa Partido sa lokalidad (SPL) sa operasyong *relief* kung asa 700 ka pamilya ang nahatagan og tig-5 ka kilong bugas. Naglunsad usab og *feeding program* ang mga organisasyon sa mag-uuma. Kadaungan niini, nanghatag ang sangay sa mga polyetong adunay impormasyon mahitungod sa Covid-19.

Sa Barangay Lawaan, gipaagi sa kulturanghong porma ang kampanyang impormasyon batok sa Covid-19. Nagmugna ang mga mag-uuma

og mga drama, kanta, rap, sayaw ug *jingle* mahitungod sa ilang kahimtang ilalum sa pandemya. Gigamit nila kini sa mga treyning medikal, klinikang bayan ug mga panagtigum sa komunidad.

Sa tanang mga erya, gipataas sa Pulang hukbo ang kapasidad ug kahibalo sa mga residente kalabot sa alternatibong medisina sama sa akupangtura ug mga herbal aron ipabilin ang kahimsog, makalikay sa Covid-19 ug uban pang balatian.

Napatuman ang maong mga aktibidad luyo sa malihukong operasyong kombatan sa mga sundalo sa AFP sa ilang barangay. Determinado ug tibuok ang suporta sa mga mag-uuma sa ilang hukbo busa maayo sila nga nagdagu, nagpatawag og pulong ug nagpasa og impormasyon sa BHB. **AB**

# 8 ka mag-uuma, gipatay sulod sa 8 ka adlaw

**W**alo ka mag-uuma ang magkasunod nga gipatay sa mga armadong elemento sa rehimen sulod lamang sa walo ka adlaw. Ang tanang mga biktima malisyoso nga giakusahang mga myembro o adunay kalambigitan sa Bagong Hukbong Bayan (BHB).

Gipatay si Jose Jerry Catalogo, upisyal sa National Federation of Sugar Workers sa mga ahente sa estado bandang alas-5 sa buntag niadtong Hunyo 23. Nagtigway sa kabaw ang biktima dihang gipusil siya gawas sa iyang balay sa Barangay Paitan, Escalante City, Negros Occidental. Ayha ang pagpatay, nataho na nga gipailaum sa gisarbeylans si Catalogo.

Sa Northern Samar, giistraping sa 20th IB ang balay sa mag-uumang si Zaldy Meraya sa Palapag, Northern Samar niadtong Hunyo 20. Namatay sa insidente si Meraya ug ang iyang kaubang si Bebe Tobino. Samaron usab ang iyang anak nga si Jolina Calot nga myembro sa League of Filipino Students, iyang asawa ug usa pa niyang anak.

Sa Albay, gipatay sa gidudahang mga pulis ang mga aktibistang sila Elder Moina ug Jose Arthur Clemen-

te sa Barangay San Isidro, Jovellar niadtong Hunyo 24. Kanhi na nga nakadawat og hulga sa kinabuhi ang duha.

Sa Masbate, gipusil sa mga pulis silang Rogen Orcales Languido, Danny Boy Tibay Pepito, Sr., ug menor-de-edad nga anak sa Barangay Mahayahay, Placer niadtong Hunyo 17. Giransak sa mga pulis ang balay sa mga biktima ug gikawat ang usa ka selpon.

**Pagpangaresto.** Giaresto sa mga pulis ang pito ka Lumad sa Barangay Blanco, Balingasag, Misamis Oriental niadtong Hunyo 26. Mga myembro sila sa Kalumbay Lumad Organization nga nagababag sa magun-ubong operasyon sa mina, pagpangtroso ug ekoturismo sa Mt. Balatukan.

Sa Negros Oriental, upat ka residente ang gidakop sa 62nd IB sa Barangay Luz, Guihulngan City niadtong

Hulyo 4. Gikulata ang mga biktima ug giakusahang nalambigit sa opensiba sa BHB niadtong Hulyo 2.

**Pagpamugos.** Pugos nga gipagiya sa 4th MBLT ug 18th SFC ang duha ka menor-de-edad nga Palaw'an sa 3 ka semanang operasyong militar nila sa Palawan niadtong nangaging bulan. Gilangkuban sa operasyon ang unom ka barangay sa mga lungsod sa ng Brooke's Point, Rizal ug Bataraza. Gikontrol sa mga sundalo ang lihok sa mga mag-uuma ug gipugngan sila nga moadto sa uma.

Sa Barangay Aribungos, Brooke's Point, giransak sa mga sundalo ang mga kabalayan ug gidaut ang pananum sa mga residente. Napugos nga mobakwit ang 10 ka pamilyang Palaw'an tungod sa operasyon. **AB**



## 9 ka upisyal sa UN, mikontra sa *terror bill*

SIYAM KA ESPESYAL nga komite ug upisyal sa United Nations ang misulat kang Rodrigo Duterte niadtong Hunyo 29 aron ipadayag ang ilang ekspertong opinyon ug pagsupak sa Anti-Terror Bill (Anti-Terror Law na karon). Matud nila, ginalapas sa maong balaod ang mga internasyunal nga lagda sa mga katungod sibil ug pulitikal, ingonman ang Unibersal nga Deklarasyon sa mga Karapatang-tao.

Partikular nga gihisgutan sa mga espesyal nga upisyal ang mga probisyon sa balaod nga nagalapas sa unibersal nga katungod batok sa arbitraryong pagpangaresto ug detensyon, kagawasan sa pagpamahayag ug magpadayag ug katungod alang sa malinawong panagtapok. Matud nila, hilabihan ka lapad ug dili tin-aw ang depinisyon sa terorismo niini. Sukwahi kini sa ginasulti sa mga upisyal sa rehimen nga “nahuyon” ang depinisyon sa balaod sa internasyunal nga sukdanan.

Gibatikos usab sa mga upisyal sa UN ang mga probisyong nagahatag sa sangay sa ehekutibo sa mga awtoridad nga angayan lang sa mga korte, kawad-on sa hustong proseso sa pagtaral, ang mga paglapas sa pribasiya ug ang arbitraryong paglimita sa humanitarianong aktibidad sa dudang nakatabang kini sa “terorismo.”

## Inahan ug 2-ka-adlaw nga puya, gibalik sa presohan

WALAY KALUOY NGA gibalik sa Manila City Jail Female Dorm ang bag-ong panganak nga bilanggong pulitikal nga si Reina Mae Nasino, kauban ang iyang puya niadtong Hulyo 3. Tulo ka adlaw pa lang human manganak si Duha ug nanginahanglan pa ang iyang puya og atensyong medikal tungod kay kulang pa kini sa timbang. Lakip si Nasino sa mga lider sa progresibong organisasyon nga hiniusang giaresto sa Tondo, Maynila ug gipasakahan og gama-gamang kaso niadtong Nobyembre 2019.

Hangtud karon wala pa gihapon ginaksyunan sa Korte Suprema ang petisyon sa mga pamilya ug tigsuporta sa mga bilanggong pulitikal nga buhian ang detenidong edaran, masakiton, mabdos ug bag-ong panganak. Rason sa korte, dili makabyahe gikan sa Visayas ang huwes nga nakatakadang modungog niini tungod sa *lockdown*.

# Nakapokus nga operasyong militar sa Leyte

Lain-laing pamaagi ang ginahimo sa 802nd IBde aron pagawasong napuo na niini ang Bagong Hukbong Bayan (BHB) sa Leyte. Subsub ang gilunsad niining mga nakapokus nga operasyong militar gikan Marso hangtud Abril. Kadungan niini, nagpakaylap kini og disimpormasyon sama sa gama-gamang mga operasyon, engkwentro, o dinaghang pagsurender.

Naglunsad og operasyong kombat ang 78th IB sa dili moubos sa 11 ka baryo sa mga lungsod sa Mahaplag ug Abuyog sa Leyte, ug Sogod ug Bontoc sa Southern Leyte. Giokupa usab sa mga sundalo ang Pandan, Maligaya, ug Sta. Cruz sa Mahaplag, Pinamanagan sa Abuyog, Kahupian ug Pancho Villa sa Sogod, ug Ulisihan sa Bontoc ilalum sa Retooled Community Support Program. Ginahadlok, ginapatawag sa kampo sa militar ug sapilitan niining "ginapasurender" ang mga nahibaloan nilang lider mag-uuma. Ginabantayan sa mga sundalo ang lihok sa mga residente, lakip ang pag-adto nila sa umahan.

Nagtukod ang mga sundalo sa paantus nga mga tsekpyont sa haywey sa Hilongos, Mahaplag ug Sogod sa takuban sa kampanya kontra Covid-19. Pasidaan nila, pagapatyon nila ang kinsamang moagi sa tsekpyont nga positibo sa Covid-19.

Sa ikatulong distrito sa Leyte, kapin 100 ka tropa sa 93rd IB ang naglunsad og kapin usa ka semang operasyon sa mga barangay sa Monterico, San Vicente ug Manlilinao sa Ormoc, ug Bulak sa Matag-ob. Sa laing bahin sa Ormoc, nagsanib pwersa ang AFP ug PNP aron maglunsad og operasyong kombat sa mga baryo sa Biliboy, Donghol,

Mahayag, Boroc ug Hugpat sukad niadtong ulahing semana sa Pebrero hangtud unang semana sa Marso. Nagmuntar usab og tsekpyont ang militar sa mga utlanan sa Ormoc ug Kananga.

Anaa sa erya ang mga sundalo isip pwersang pangseguridad sa proyektong ekoturismo sa kongresista sa Leyte nga si Vicente Veloso. Motagos gikan Matag-ob hangtud Merida ang ginaplanong resort nga magpalayas sa mga residente.

Nangampanya usab ang 802nd IBde sa pekeng pagpasurender pinaagi sa programang E-CLIP sa Carigara. Sa San Isidro ug Calubian, "gipanghinambog" sa 802nd IBde ang 262 ka mga kanhing rebelde kuno nga dinaghang misurender niadtong Pebrero. Gibulsa sa mga upisyal sa brigada ang dakung bahin sa ₱6,258,000 ayuda nga gigahin kuno alang sa mga "surenderi." **AB**

## Taho sa mga paglapas sa katungod-tawo

SA TALAAN SA *Ang Bayan*, mikabat na sa 24,638 (o 135 kada adlaw) ang nahimong biktima sa lain-laing porma sa paglapas sa katungod-tawo sukad Enero 1 hangtud Hunyo 30 karong tuiga. Wala pa nalakip sa maong suma ang napuloan ka libong arbitraryong gilapas ang katungod tungod sa mga paglapas kuno sa lockdown sa panahon sa pandemya.

Sulod sa unom ka bulan, mikabat sa 46 ka aktibista ug sibilyan ang nahimong biktima sa pangpultikang pagpamatay, samtang 425 usab ang giaresto ug gidetine. Mga mag-uuma ang mayorya sa mga gipatay (32) ug giaresto (280). Mayorya kanila ang gipatay sa Bicol (14) ug giaresto sa North Central Mindanao Region (140).

Gikan Marso 15, nakatala usab ang *Ang Bayan* sa lain-laing porma sa pagpangatakeng militar sa dili moubos sa 625 ka barangay sa 247 ka lungsod ug syudad sa 54 ka prubinsya kadungan sa kadaut sa pandemyang Covid-19. Nataho dinhi ang 17 ka kaso sa pagpabomba, istraping ug pagpaganyon sa maong panahon, kung asa 15 ang nahitabo sa Mindanao. Nagresulta ang maong mga pagpangatake sa pagbakwit sa dili moubos sa 15,768 ka sibilyan. Pinakadaghan sa mga bakwit gikan sa Western Mindanao (11,810).

Ang grabeng opensiba batok sa katawhan sa unang katunga sa tuig 2020 ang direktang resulta sa kampanya "kontra-insurhensiya" sa rehimen nga gipangunahan sa mga armadong gaway niini ug sa National Task Force to End Local Communist Armed Conflict (NTF-ELCAC).

## Mga paglapas sa katungod-tawo (Enero-Hunyo 2020)

Pulitikanhong pagpamatay	<b>46</b>
Sulayng pagpatay	<b>21</b>
Pag-aresto ug detensyon	<b>425</b>
Pagpanghulga, pagpamig-ot, intimidasyon	<b>3,292</b>
Pagbakwit	<b>17,193</b>
Pagguba sa kabtangan	<b>72</b>
Iligal nga pagransak ug pagkumpiska	<b>46</b>

## Atakeng militar sa mga komunidad panahon sa Covid-19 (Marso 15-Hunyo 2020)

Barangay	<b>625</b>
Lungsod	<b>247</b>
Prubinsya	<b>54</b>
<b>13</b>	Pagpamomba ug/o pagpang-istraping
<b>4</b>	Pagpanganyon



# Dahumon ang mas bangis nga brutalidad sa 901st IBde sa Caraga

**L**abaw pang kabangis ug paglapas sa katungod-tawo ang mahiaguman sa mga Caraganon sa pagbalhin sa berdugong 901st IBde, nga gipangulohan ni Brig. Gen. Gabriel Viray, ilalum sa 4th ID. Gianunsyo sa militar ang pag-deploy sa brigada niadtong Hunyo 16, sigon sa target ni Duterte nga "tapuson" ang Bagong Hukbong Bayan (BHB) sa tuig 2022. Nakatakdang mag-operasyon ang brigada sa Surigao del Norte ug kasikbit niining mga prubinsya.

Sa usa ka pamahayag, gimando sa kumander sa 4th ID nga si Maj. Gen. Andres C. Centino ang brigada nga "puuhon ang BHB" sa rehiyon nga matud niya "anaa na sa bingit sa dili mapugngang pagtiurok." Ang maong deklarasyon usab ang gisambit sa nangaging mga rehimen dihang gideploy niini ang 901st IBde sa Cotabato, Albay ug Catanduanes kung asa napakyas ang brigada nga dugmukon ang hukbong

bayan. Notoryus ang 901st IBde sa pagtarget sa mga sibilyan ug pag-sabwag sa pasistang teror, ilabina sa mga mag-uuma ug aktibista aron pahilumon sila ug sumpuon ang ilang pagsukol.

Sa pagpakat niini sa rehiyon sa Caraga, sigurado nga mas bangis nga krimen ang ipahigayon niini.

Lakip sa pinakabangis nga krimen sa 901st IBde ang magkasunod nga pagpatay sa mga tropa niini sa

unom ka mag-uuma sa Albay niadtong Enero 2010. Duha sa mga biktima niini ang gipugutan og ulo, usa ang gisunog ug usa pa ang gilaslal ang liog.

Karong tuiga sa Cotabato, nagpakana ang 901st IBde og mga seremonya alang sa peke ug dinaghang pagpasurrender sa mga sibilyan aron pagawasong nagmalampuson kini sa gyera batok sa BHB sa Southern Mindanao ug mabulsa sa mga upisyal ang dakung pondo alang sa E-CLIP. Niadtong Marso, giparada sa brigada ang dili moubos sa 28 ka sibilyan nga matud nila mga "misurrender" nga Pulang manggugubat ug "nakadawat" sa kinatibuk-ang ₱3.7 milyon. **AB**

## Kasaysayan sa pagkaulipon sa mga Itum

**K**apin usa ka bulan na nga padayon ang dagkung protesta sa kalihukang Black Lives Matter sa lain-laing bahin sa US. Ginaaslang niini dili lang ang mga katungod ug kaayuhan sa mga Itum sa kasamtangan kundili lakip ang pagtul-id sa siglo-siglo nga pagpangdaugdaug ug pagpahimulos kanila sa US.

Unang miabot sa amihanang bahin sa kontinenteng America ang mga Itum isip mga ulipon. Bisan og kanhi na nga ginapamatigayon ang mga Itum nga ulipon sa kontinente niadtong pang ika-16 ka siglo, ginaila ang Agosto 1619 isip sinugdanan sa pagpangulipon kanila. Sukad kini nga miabot sa Virginia ang usa ka barkong sakay ang kapin 20 ka ulipon gikan sa Africa. Sakop pa kanhi sa Britain (UK) ang mga teritoryo sa US.

Nagsugod nga himuong ligal ang pagpangulipon niadtong 1641. Gipatrabaho ang mga ulipon sa mga plantasyon sa tabako, humat, tubo, indigo ug uban pa. Gitakda sa balaod niadtong 1654 nga tibuok-kinabuhi nga gipanag-iyahan sa agalong kapitalista ang iyang ulipon ug mga anak niini. Nasinati nila ang dili-

makitawanong kinabuhi ug brutal nga mga silot lakip ang paglatigo, pagbitay, pagputol sa parte sa lawas, pagpanglugos ug uban pang kabangis.

Niadtong ulahing bahin sa siglo 1700, 3.2 milyon ka ulipong Itum ang gipatrabaho sa malukpanong plantasyon sa bulak. Pag-abot sa 1860, sa bisperas sa modernong manupaktura, 2/3 sa suplay sa gapas sa tibuok kalibutan gikan sa pamuo sa ulipon.

Miaslang ang kalihukan sa pagtapos sa pagpangulipon sa nahitabong gyera sibil niadtong 1861. Upisyal nga gitapos ang pagpangulipon niadtong Hunyo 19, 1865, apan nagpadayon ang diskriminasyon ug rasismo sa mga mamumuong Itum.

Mikabat pa og 99 ka tuig human



tapuson ang pagpangulipon sa mga Itum, ayah giila niadtong 1964 ang patas nga katungod alang sa tanan. Bunga kini sa malukpanong kalihukan niadtong dekada 1950 ug 1960 alang sa katungod sibil, ingonman, ang pagtumaw sa mga rebolusyonaryong kahugpungan sa mga Itum.

Apan human ang kapin tungang siglo, wala pa gihapon hingpit nga napanas ang diskriminasyon, pagpangdaugdaug ug pagpaantus sa mga Itum. Pana-panahon nga nagasilab ang malukpanong protesta sa mga Itum. Ang pipila ka semana na nga protesta sa US sa diwa sa "Black Lives Matter" o "Mahinungdanon ang Kinabuhi sa mga Itum" ang pinakalapad ug sostenido sa milabayng mga dekada. **AB**

## Inter-imperyalistang pagpanghulhog og gyera sa SCS

Pinaigting nga pagpanghulhog og gyera ang ginahimo sa China ug US niining Hulyo sa South China Sea (SCS). Naglunsad og serye sa *war games* ang China duol sa Paracel Islands niadtong Hulyo 1-5 isip pagpakita sa imperyalistang kusog niini sa lugar. Ang Paracel Islands ang teritoryong ginaangkon sa Vietnam. Usa ka adlaw ayha niini, naglawig sa maong kadagatan ang USS Gabrielle Giffords.

Kadungan niini, naglunsad ang US og kaugalingong pagpakita og kusog sa SCS. Giila nga “pinakadaku sa tipo niini” ang ginalunsad nga *war games* sa US. Gisalmotan kini sa USS Nimitz ug USS Ronald Reagan, parehong “nagalutaw nga base militar” ug mga eroplanong pangbomba nga nagalupad gikan sa mga airport sa US sukad Hulyo 4. Ayha niini, nagpahigayon na ang duha ka nahisgutang barkong iggugubat, kauban ang usa pa—ang USS Theodore Roosevelt—sa *war games* sa sidlakang bahin sa Pilipinas. Nagpabilin ang USS Theodore Roosevelt sa maong bahin, samtang puliki sa pagpakita og kusog ang US sa South China Sea. Ginalunsad sa US ang maong mga *war games* sa takuban sa pagpanalipod sa “gawasnong paglawig” ug aron makuha ang suporta sa mga nasud nga nagababag sa agresyong militar sa China.

Alang sa US ug China, kabahin ang maong mga agresibong aksyon sa pagpulisyon sa gamit ug tropa ug siguruhon ang tagsa-tagsa nilang mga estratehikong interes sa Asia-Pacific.

---

## Comrade Zia, banwag sa proletaryado sa Afghanistan

Nagpadayag og pahasubo ang Partido Komunista ng Pilipinas sa proletaryado ug katawhan sa Afghanistan sa pagpanaw ni Comrade Zia, 68, pangulo sa Communist (Maoist) Party of Afghanistan (CMPA).

Mipatuman sa yaweng papel si Comrade Zia sa pagsukol sa imperyalistang interbensyon ug okupasyon sa US sa Afghanistan niadtong 2001. Human sa tulo tuig, giorganisa niya ang Unity Congress nga naghugpong sa tulo ka Maoistang kalihukan sa Afghanistan ug nagresulta sa pagtukod sa CMPA. Duha ka beses nga napili si Comrade Zia isip pangulo niini.

Sulod sa duha ka dekada, gipangunahan ni Comrade Zia ang pag-umol ug pagpahait sa linya sa ideolohiya ug pulitika sa CMPA. Nagsulat siya og gatasan ka mga rebolusyonaryo ug teoretikal nga mga artikulo kalabot sa mga isyu nga giatubang sa CMPA ug sa internasyunal nga kalihukang komunista.

---

## 10,000 ka nagtapok sa base sa CPI-Maoist

NAPULO KA LIBONG katawhan ang mitambong sa panagtapok nga gipatawag sa Communist Party of India (CPI)-Maoist sa Bastar sa Chhattisgarh State niadtong Hunyo 18. Milungtad og tulo ka adlaw ang panagtapok kung asa nagtaho ang Partido sa mga nakab-ot nga panaghiusa ug mga kalampusan.

Gipasinayaan ang panagtapok ni Nambala Keshav Rao, ang bag-ong pangkinatibuk-ang kalihim sa Partido kasama ang uban pang mga kumander ug upisyal sa People’s Liberation Army. Gihisgutan niya ang mga opensibang nalunsad sa hukbong bayan sa lugar ug gipakita ang mga armas nga nasakmit sa nangaging mga bulan. Girepaso usab sa panagtapok ang mga plano sa mga kampanya ug opensibang pagalunsaron sa lugar.

Gibanabana nga anaa sa 300 ka armadong myembro sa CPI-Maoist ug 500 ka milisya ang nag-asikaso sa seguridad sa panagtapok.

## Pasidungog kang Jaime Soledad, NDFP konsultant

Giparangalan sa Partido Komunista ng Pilipinas si Kasamang Jaime Soledad (naila usab isip Ka Mike, Ka Jordan ug Ka Fred) sa iyang walay puas nga pag-alagad sa katawhang nakigbisog ug rebolusyonaryong kalihukan. Namatay si Ka Jaime sa sakit nga kanser niadtong Mayo 13 sa edad nga 70.

Pinakaulahing ginampanganang katungdanan ni Ka Jaime ang pagka-konsultant sa hisgutang pangkalinaw sa National Democratic Front of the Philippines gikan 2016 hangtud 2017. Sukad dekada 1970, usa si Ka Jaime sa mga nangulong kadre nga nangulo sa pagpundar ug pag-asdang sa rebolusyonaryong kalihukan sa Leyte. Niadtong 2005-2009, kabahin siya sa *Ang Bayan* isip manunulat ug tighubad sa Waray ug Bisaya. Iligal siya nga giaresto niadtong 2009 ug napalaya niadtong 2016 aron mosal-mot sa hisgutang pangkalinaw. Nagsilbi usab siya nga tigpamaba sa National Democratic Front-Eastern Visayas sa panahon sa rehi-men ni Corazon Aquino.

Usa si Ka Jaime sa kabatan-onang miadto sa kabanakanhan niadtong dekada 1970 nga nagsilbing binhi sa paglatag sa Bagong Hukbong Bayan (BHB). Estudyante siya sa University of the Philippines ayha siya nadeploy sa Leyte. Gitalik-dan niya ang UP Vanguard, ang organisasyon sa mga upisyal sa ROTC sa unibersidad aron mosampa sa BHB.